
Skrivelse till Rinkeby-Kista stadsdelsnämnd från Miljöpartiet  

 

Bjud in somalier i Rinkeby-Kista till möte om 

autistiska somaliska barn! 

                                                   Jakob Dencker (mp) 

Vi har fått uppgifter om mycket hög frekvens autistiska barn hos 

somalier i Rinkeby. 

Enligt trovärdig källa är det ca tre-fyra gånger vanligare med autism 

bland barn till somaliska föräldrar jämfört med frekvensen bland 

andra barn i Sverige. Liknande överrepresentation har man sett t ex 

bland somalier i Minnesota i USA. I t ex Rinkeby, Husby och Tensta 

är detta förstås en källa till oro och bekymmer. Den somaliska 

gruppen vet inte hur man ska förstå det faktum att detta drabbar dem 

speciellt. Vissa somalier tror att vaccineringar leder till ökad risk för 

autism. Vissa forskare för fram teorin att man ska förklara autismen 

med att för lite solljus leder till brist på D-vitamin, vilket i sin tur 

orsakar större risk för autism. Det tycks inte vara helt klart vilken som 

är förklaringen. Socialstyrelsen ska inom kort publicera en rapport om 

frågan. Den stora mängden somaliska autistiska barn leder naturligtvis 

också till att vår stadsdelsförvaltning måste ge mycket stöd till dessa 

familjer.  

Miljöpartiet i Rinkeby-Kista föreslår nu:  

- att stadsdelsförvaltningen tar ett initiativ till ett stort möte om 

autistiska barn i den somaliska gruppen. Mötet bör vara i 

Rinkeby, Tensta eller möjligen i Husby. Vi föreslår att man till 

mötet kallar somaliska föräldrar till autistiska barn, den somaliska 

gruppen i allmänhet, somaliska föreningar, Socialstyrelsen, 

Landstinget, och förstås stadsdelsförvaltningen (och 

stadsdelsnämnden). På ett sådant möte kan diskuteras möjliga 

förklaringar till den stora förekomsten av autism hos somalier, liksom 

förbättrat stöd för familjerna, frågor om förebyggande mm.  


